
Budgetfølgegruppen vedrørende fællesfonden
Møde d. 14. september 2017, kl. 10.00-11.00 og 15.00-16.00 

Deltagere
Tine Lindhardt, Formand, Biskop i 
Fyens Stift

Christian Dons Christensen, 
departementschef i Kirkeministeriet, 
Afbud

Jette Marie Bundgaard-Nielsen, 
Formand Danmarks Provsteforening

Klaus Kerrn-Jespersen, Kontorchef 
Kirkeministeriet

Søren Abildgaard, Landforeningen af 
Menighedsråd

Ingeborg Lindegaard Grynderup, 
referent, Fuldmægtig, Kirkeministeriet

Elisabeth Aggerbeck, Stiftskontorchef i 
Ribe Stift

Referat
1. Godkendelse

 Dagsorden

Godkendt.

2. Orientering

 Siden sidst

 Opfølgning på referat

3. Forberedelse af budgetsamråd 
Budgetfølgegruppen forberedte budgetsamrådet. Dagsordenen blev 
gennemgået.

Efter budgetsamråd

4. Evaluering af mødet med budgetsamrådet
Den nye struktur blev evalueret. Det var opfattelsen, at 
budgetsamrådets medlemmer var tilfredse med den nye struktur. 
Budgetfølgegruppen drøftede også, hvordan deres rolle er til 
budgetsamråd. Der havde måske været for lidt dialog mellem 
budgetfølgegruppen og budgetsamrådets deltagere, men det var 
tydeligt, at forslagene var blevet drøftet i stiftsrådene.
Budgetfølgegruppen har en opgave i at få drøftet sin rolle inden næste 
budgetsamråd.

5. Tillægsbevilling – studentermenighed i Københavns stift
Vedlagt er dok. nr. 107176/17.
Det blev besluttet, at indstille tillægsbevillingen til ministeren. 

Dato: 4. januar 2013

Dokument nr. 1519/13

c/o Ministeriet for Kirke og 
Ligestilling
1. Kontor
Sagsbehandler
mblp

Dato: 10. oktober 2017

Dokument nr. 110916/17

c/o Kirkeministeriet
1. Kontor
Sagsbehandler
ILG



Notat

Side 2
Dokument nr. 110916/17

6. Beretning om statsregnskabet for 2016

Budgetfølgegruppen behandlede RS-beretningen for 2016. Ministeriet 
oplyste, at Finansministeriet mener, at de 8 mio. kr., der er blevet 
indbetalt for meget i pension til § 36 over en årrække ikke kan betales 
tilbage, da regnskabet er lukket. I den forbindelse bemærkede 
budgetfølgegruppen, at det er nødvendigt med egenkontrol af 
lønsystemet, også i forbindelse med den igangværende implementering 
af FLØS 3.

Budgetfølgegruppen spurgte også til forebyggelsen af hackerangreb. 
Kirkeministeriet sender Folkekirkens It’s svar til budgetfølgegruppen, 
men kunne også oplyse om, at der er sket en opfølgning og tilpasning. 

7. Eventuelt

Et medlem spurgte til, hvordan det går med budgetanalysen af 
stiftsadministrationerne. Ministeriet orienterede om, at der er lavet en 
styregruppe, og der er planlagt interviewdage i alle stifter. Ministeriet 
sender nyhedsbrevet til medarbejderne ud sammen med referatet.


